
   Program 12. zasedání zastupitelstva MČ Opava – Suché Lazce 
konaného dne 14. 05. 2024 v 18:15 hod.

1/12 Zahájení zasedání zastupitelstva MČ Suché Lazce
2/12 Schválení programu zasedání zastupitelstva MČ Suché Lazce
3/12 Volba ověřovatelů zápisu a zapisovatelky ze zasedání zastupitelstva MČ Suché 

Lazce
4/12 Kontrola usnesení z posledního zasedání zastupitelstva MČ Suché Lazce ze dne 

26. 03. 2024
5/12     Zpráva starosty o činnosti obce
6/12 Kupní smlouva – pozůstalost - Fran Směja
7/12 Nákup nových stanů pro obecní akce
8/12 Nový velitel JSDH Suché Lazce
9/12     Různé

Závěr

Přítomni dle prezenční listiny: 9
 
1 / 12 Zahájení zasedání zastupitelstva MČ Suché Lazce

- Starosta  obce  zahájil  zasedání  zastupitelstva  MČ  Suché  Lazce  ve  smyslu  §  92 
odstavce 1 zákona číslo 128/2000 Sbírky, o obcích a v souladu s článkem 9 odstavce 
1  Jednacího  řádu  Zastupitelstva  statutárního  města  Opavy  zahájil  12.  zasedání 
Zastupitelstva  městské  části  Opava  –  Suché  Lazce.  V souladu  s  §  93  odstavce  
1 zákona o obcích informoval o místě, době a navrženém programu připravovaného 
zasedání zastupitelstva, a to vyvěšením na úřední desce městské části Opava – Suché 
Lazce, tj. v zákonné lhůtě před zasedáním zastupitelstva, která činí 7 dnů.

- Taktéž  konstatoval,  že  na  dnešním zasedání  nejsou přítomni  –  pí  Darina  Vašková 
(řádně omluvena) a Josef Doboš (řádně omluven). Konstatoval, že se jedná o řádné 
zasedání  zastupitelstva,  které  bylo  svoláno  a  vyhlášeno  dle  Jednacího  řádu 
Zastupitelstva statutárního města Opavy. Zápis z minulého jednání zastupitelstva byl 
podepsán určenými ověřovateli  a proti  tomuto nebyly vzneseny žádné připomínky. 
Proto se zápis pokládá za schválený. 

- Dále starosta informoval, že zastupitelstvo bude nahráváno jako audio záznam, který 
bude umístěn na webových stránkách městské části Opava – Suché Lazce.

- Pokud  subjekt  údajů,  tj.  fyzická  osoba,  k níž  se  osobní  údaje  vztahují,  žádá  o 
vypuštění  osobních  a  citlivých údajů dle  zákona o ochraně  osobních  údajů,  nechť 
uplatní své právo dle poučení starosty obce před zahájením zastupitelstva. 

- Zastupitelstvo je usnášeníschopné. 

2 / 12 Schválení programu zasedání zastupitelstva MČ Suché Lazce
- Starosta vyzval zastupitele ke schválení programu zasedání zastupitelstva MČ Suché 

Lazce. 
- Zastupitelé souhlasí: 9, zdržel se: 0, nesouhlasí: 0

3 /12 Volba ověřovatelů a zapisovatelky zápisu ze zasedání zastupitelstva 
MČ Suché Lazce

- Zápisem byla pověřena pí Zuzana Kubicová



- Ověřovateli byli zvoleni Mgr. Jiří Friedel a Bc. Aleš Žídek.
- Zastupitelé souhlasí: 9, zdržel se: 0, nesouhlasí: 0

4 / 12 Kontrola usnesení ze dne 26. 03. 2024
- Starosta obce informoval zastupitele o plnění usnesení ze dne 26. 03. 2024. Usnesení 

je průběžně plněno.
- Zastupitelé berou na vědomí Pro 9, proti 0, zdržel se 0

5 / 12 Zpráva starosty o chodu obce.
- Starosta  obce  informoval,  že  stále  probíhá  rekonstrukce  chodníků  Technickými 

službami  Opava  a.s.  Plánovaná  rekonstrukce  měla  být  dodělána  koncem  dubna, 
začátkem května 2024, ale došlo k tomu, že firma má rozdělaných více zakázek a nyní 
dělá  na  opravě  chodníku  pouze  jedna  četa  a  práce  tedy  nepokračují  rychlejším 
tempem.

- Starosta  sdělil,  že  nesrovnalosti  na  chodnících  byly  opraveny.  Pouze  na  ulici 
Přerovecká  č.  o.  13  a  Přerovecké  č.  o.  114  jsou  velké  přechody  ty,  ovšem nešly 
realizovat jinak s ohledem na to, že se musí řešit velké převýšení mezi dvěma vjezdy 
vedle sebe a to bohužel s sebou přináší i tyto velké výškové přechody. 

- Dále  starosta  sdělil,  že  přišla  stížnost  pana  Halšky,  kdy  při  opravě  vjezdu,  došlo 
k pohnutí brány. Starosta pohnutí brány reklamoval a dojde k nápravě.

- Starosta informoval, že chodník od Přerovecké č. o. 39 až po č. o, 43 bude opraven 
Technickými službami a.s., zbylé části chodníku, které jsou utopeny oproti obrubám, 
se budou řešit později, podle volných finančních prostředků obce.

- Starosta dále sdělil, že již nejsou v plánu žádné větší akce, poslední větší akci v tomto 
volebním období  předpokládá napojení  ulice Na Štěpnici  na splaškovou kanalizaci 
kolem roku 2026. Ta by měla při dneších cenách stát cca 6, 5 mil. Kč. 

- Starosta sdělil, že s Bc. Alešem Žídkem plánují výsadbu kolem chodníků. 
- Starosta  dále  sdělil,  že  pan Jan Jedlička  ostříhal  v obci  sakury  a  nadále  se  budou 

udržovat v této délce. Revitalizací prošly i lípy u sv. Jana, které zasahovaly do drátů 
elektrického vedení. Výrazně se také upravila vrba u obecního úřadu.

- Starosta  informoval,  že  se  započala  úprava  cesty  Ke  Strážnici  v horní  části  od 
pomníku padlých rudoarmějců směrem nahoru.

- Starosta dále informoval, že proběhla oprava obecního úřadu konkrétně natření fasády 
a tím starosta poděkoval našemu zaměstnanci  panu Martinu Žůrkovi,  který natření 
fasády prováděl, pouze se štítem pomohl pan od pan Radek Adamčík. 

- Starosta dále sdělil,  že ve středu 15. 5. 2024 dojde k demontáži lešení na obecním 
úřadě.

- Starosta poděkoval panu Janu Konečnému, který opravil střechu, v místech kde do ní 
zatékalo a pořídil nové oplechování na budově obecního úřadu. 

- Starosta sdělil, že písemně oslovil SMVaK a.s. jak to vypadá s plánovanou opravou 
vodovodu v ulici Na Pískovně a Návrší. Písemně mu bylo sděleno, že předpoklad je 
asi v roce 2025 nebo 2026.

- Dále starosta informoval, že voda v daném místě je kalná a cca 2 x týdně dochází 
k odkalování. Dle hygienických standardů je voda pitná, ale obsahuje větší množství 
železa.

- Ing. Petr Žůrek se dotázal, kdo hradí škody v případě, že takto zanesená voda, zničí 
přístroje používané v domácnosti.

- Starosta  sdělil,  že  se  dotáže,  zda  má  společnost  SMVaK  a.s.  v takovém  případě 
povinnost hradit škody způsobené na majetku v domácnosti.

- P. Tomáš Balhar se dotázal na dosypávání hlíny podél chodníku.



- Starosta sdělil, že hlínu započali dosypávat a pokračovat se bude průběžně.
- P.  Tomáš Balhar  se  dotázal,  zda proběhla schůzka ohledně kanálů v cestě  a  jejich 

nerovností.
- Starosta sdělil, že neproběhla.
- Starosta informoval, že došlo k čištění dešťové kanalizace na ulici Perovecká č.o 82- 

č.o70,  po  loňských  deštích  byla  kanalizace  ucpaná  a  v okolních  nemovitostech 
stoupala voda ve sklepích.

- Ing. Petr Žůrek se dotázal na deratizaci splaškové kanalizace. Dle informací občanů, 
se začínají přemnožovat hlodavci. 

- Starosta sdělil, že osloví firmy, které deratizaci provádějí.
- P. Tomáš Balhar se dotázal, od kdy se bude platit stočné.
- Starosta  sdělil,  že  proběhla  schůzka  SMO,  odbor  majetku  města  a  starostové 

Komárova  a  Suchých  Lazců.  Splnili  jsme  poslední  podmínku  pro  udělení  dotace 
s MŽP a to napojení 80 % obyvatel na splaškovou kanalizaci. Postupně bude odbor 
majetku města SMO zasílat  první smlouvy k domovním přípojkám, tedy ti co mají 
územní rozhodnutí a jsou připojeni ke splaškové kanalizaci. Občané, kteří budou mít 
podepsanou smlouvu se společnosti SMVaK a.s., začnou platit stočné. 

- Mgr.  Martina  Škrobánková  se  dotázala,  zda  mají  Technické  služby  v bývalém 
zemědělské družstvu sklad materiálu. Dochází k hluku o víkendu v časných ranních 
hodinách.

- Starosta sdělil, že ne. V bývalém zemědělském družstvu je nová firma, která se zabývá 
výrobou  okrasného  kamene.  Dále  sdělil,  že  upozornil  majitele,  aby  se  provedla 
hluková zkouška, aby nedocházelo k nepříjemnostem.

- Ing.  Jiří  Friedel  se  dotázal,  zda  bude zaměstnanci  panu Martinu Žůrkovi  přiznána 
odměna za práci na výmalbě obecního úřadu.

- Starosta sdělil, že ano.
- Zastupitelé berou na vědomí Pro 9, proti 0, zdržel se 0

6 / 12 Kupní smlouva – pozůstalost Fran Směja
- Starosta zaslal informace zastupitelům mailem. 
- Sdělil, že MČ Suché Lazce za velkého přispění Davida Závěšického získala do svého 

majetku část pozůstalosti  od Frana Směji.  Jedná se o jeho archiv,  knihy s osobním 
věnováním, obrazy a nábytek. Je ovšem nutné se vyrovnat s vnučkou pana Směji paní 
Holušovou,  s  kterou  jsme  se  nakonec  dohodou  domluvili  na  ceně  pozůstalosti  v 
hodnotě 45 000 Kč. Naše nabídka byla původně 35 000 Kč, ale paní Holušová chtěla 
nejméně 45 000 Kč. V pozůstalosti se jedná o pracovní stůl Frani Směji, 2x knihovna, 
stůl, 5x židle a velké množství knih a část jeho obrazů. Vše, co jsme získali, bude 
uloženo v plánovaném muzeu, které by mělo vzniknout na půdě obecního úřadu. 

- Starosta  dále  poděkoval  Ing.  Petrovi  Žůrkovi  a  hasičům,  Martinu  a  Vlastíkovi 
Orieščíkovým za to, že pomohli se stěhováním pozůstalosti a panu Lukáši Denerovi, 
že umožnil prozatímní uskladnění těchto věcí v jeho dílně. 

- Ing. Petr Žůrek se dotázal, zda proběhne inventarizace pozůstalosti.   
- Starosta sdělil, že inventurní soupis bude proveden.
- Starosta informoval, že od 27. 5. 24 – 2. 6. 2024 proběhne výstava k nedožitým 120 

narozeninám Frani Směji.
- Starosta vyzval zastupitele ke schválení kupní smlouvy – pozůstalost Frani Směji za 

45 000 Kč.
- Zastupitelé souhlasí: Pro 9, proti 0, zdržel se 0

7/12 Nákup nových stanů pro obecní akce.



- Starosta zaslal informace k nákupu 2 ks nových stanů zastupitelům mailem. Jedná se o 
tyto stany: Nůžkový párty stan 4x8 m TENTino GABLED EXTREME - Elegantní 
řešení MČ Suché Lazce má 3 ks stanů,  které  jsou již ve značně poničeném stavu. 
Plachty jsou poničeny a jejich renovace je velmi nákladná.

- Ing. Petr  Žůrek sdělil,  že stan zakoupil  pro SDH Suché Lazce a jsou s nimi velmi 
spokojeni. Jsou kvalitní a je s nimi snadná manipulace.

- Starosta  sdělil,  že  stany  jsou  z kovu,  nejsou  z plastu  a  pro  naší  potřebu  jsou 
vyhovující.

- Starosta dále informoval, že původní stany nabídneme k prodeji.
- P. David Vavrečka se dotázal, zda bude na stanech popis nebo nápis.
- Starosta sdělil, že stany budou bez nápisu.
- Starosta vyzval zastupitele ke schválení nákupu 2 ks nových stanů pro obecní akce.
- Zastupitelé souhlasí: Pro 9, proti 0, zdržel se 0

8/12 Nový velitel JSDH Suché Lazce
-  Starosta  informoval,  že  po  dlouhých letech  skončil  ve  funkci  velitele  JSDH pan 

Jaromír Sedláček a jeho náhradou bude starosta SDH Ing. Petr Žůrek.
- Starosta sdělil, že panu Sedláčkovi již bylo oficiálně poděkováno za tuto dlouholetou 

činnost.
- Dále sdělil, že zastupitelstvo musí nejprve pana Jaromíra Sedláčka odvolat a Ing. Petra 

Žůrka zvolit.
- Starosta  vyzval  zastupitele  k odvolání  pana  Jaromíra  Sedláčka  z funkce  velitele 

jednotky JSDH Suché Lazce k 14. 5. 2024
- Zastupitelé souhlasí: Pro 9, proti 0, zdržel se 0
- Starosta vyzval zastupitele ke schválení Ing. Petra Žůrka na funkci velitele jednotky 

JSDH Suché Lazce ke dni 14. 5. 2024
- Zastupitelé souhlasí: Pro 8, proti 0, zdržel se 1

9/12 Různé
- Mgr.  Martina Škrobánková se dotázala,  zda je  vhodné při  osvobození  obce Rudou 

armádou, hrát ruskou hymnu.
- Starosta sdělil, že se jedná o sovětskou hymnu a Rudá armáda nás osvobodila. Nelze 

spojovat, co se stalo s tím, co se děje nyní – tedy válka na Ukrajině. Nelze to spojovat. 
Po vypuknutí konfliktu na Ukrajině jsme jako městská část zareagovali na tuto situaci 
a přestali jsme hrát ruskou hymnu a hrajeme sovětskou. Starosta sdělil, že odsuzuje 
současný válečný konflikt na Ukrajině i jejího agresora, ale osvobození obce je pietní 
akt k událostem v roce 1945 nikoliv k současnosti! 

- Starosta sdělil, že zastupitelé můžou bod navrhnout do dalších jednání zastupitelstva a 
můžeme o něm jednat. 

- Mgr. Jiří Friedel se dotázal na hlídače školního hřiště při ZŠ a MŠ Suché Lazce
- Mgr. Martina Škrobánková sdělila, že má uzavřenou DPP na hlídání školního hřiště 

s třemi  studenty,  kteří  hlídají  hřiště  út,  čt,  pá.  Od  června  bude  rozšířeno.  Bližší  
informace jsou na webových stránkách školy. 

- Starosta sdělil, že je vhodné uvažovat o zřízení obecního hřiště. 
- Starosta  sdělil,  že  od  příštího týdne se  upravuje  otevírací  doba místního  obchodu, 

z důvodu, že všechny tři prodavačky z této prodejny daly výpověď.
- P.  David  Vícha  se  dotázal  na  cestu  ke  “Kuřinu“,  zda  není  možné  vybudovat 

cyklostezku.

https://www.tentino.cz/nuzkovy-party-stan-4x8-m-tentino-gabled-extreme/
https://www.tentino.cz/nuzkovy-party-stan-4x8-m-tentino-gabled-extreme/


- Starosta sdělil, že tento problém jsme již několikrát řešili. Problém je v tom, že cesta 
vede přes soukromé pozemky a muselo by dojít ke směně těchto pozemků. Problém je 
také se zemědělskými stroji, které cestu poškozují.

- Dále starosta sdělil, že v dohledné době se plánuje výstavba jižního obchvatu a tudíž 
chce po SMO, aby investovalo v rámci naší obce do chodníku mezi Komárovem a 
Suchými  Lazcemi,  do  plnohodnotné  cyklostezky  a  opravu  polní  cesty  od 
Zemědělského družstva ke Komárovu díky zvýšené automobilové dopravě.  

- Ing. Petr Žůrek se dotázal na plánovaný lesopark na Přerovci.
- Starosta sdělil, že čekáme na vyjádření odhadní ceny za pozemek. 
- Starosta sdělil, že v územním plánu je zde požádáno o změnu na zeleň a nemůže tady 

být hřiště.
- Ing. Petr Žůrek sdělil, že MS Hošťata k 800 let k založení města Opavy, zasadilo dva 

stromy a věnovali je místním rodákům Franu Smějovi a Jáchymu Blechtovi.
- Starosta závěrem všechny pozval na sucholazecké kulturní léto, které začne 1. 6. 2024 

Gulášfestem.
-
← Závěr
←
←
← Mgr. Jiří Friedel Bc. Aleš Žídek
←



U S N E S E N Í
12. zasedání Zastupitelstva městské části Suché Lazce

konaného dne 14. 05. 2024 v 18:15 hodin
v místo konání, Přerovecká 129/68, Suché Lazce

1/12 ZMČ 24 Zahájení zasedání zastupitelstva 

2/12 ZMČ 24 Schválení programu zasedání zastupitelstva městské části
Zastupitelstvo městské části
1. schvaluje
Program zasedání zastupitelstva MČ Suché Lazce
Výsledek hlasování: 
Pro:9, Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 0
Usnesení: PŘIJATO

3/12 ZMČ 24 Volba ověřovatelů a zapisovatelky zápisu
Zastupitelstvo městské části
1. volí
Zapisovatelku zápisu pí Zuzanu Kubicovou ze zasedání
zastupitelstva městské části konaného dne 14. 05. 2024
a ověřovatelé
a) Mgr. Jiřího Friedla
b) Bc. Aleše Žídka 
Výsledek hlasování: 
Pro: 9, Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 0
Usnesení: PŘIJATO

4/12 ZMČ 24 Kontrola usnesení ze dne 26. 3. 2024
Zastupitelstvo městské části
1. Bere na vědomí
Kontrolu usnesení zastupitelstva MČ Suché Lazce ze dne 26. 3. 2024
Výsledek hlasování: 
Pro: 6 Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 0 
Usnesení: PŘIJATO

5/12 ZMČ 24 Zpráva starosty o chodu obce
Zastupitelstvo městské části
1. Bere na vědomí
- Informace o renovaci chodníků
- Informace o nesrovnalostech na chodnících
- Informace o stížnosti
- Informace o předláždění chodníku 
- Informace o výsadbě
- Informace o ořezu stromů

                                   - Informace o úpravě cesty Ke Strážnici



-Informace o opravě obecního úřadu
- Poděkování P. Janu Konečnému
- Informaci o oslovení společnosti SMVaK a.s.
- Informace o kvalitě vody ulic Návrší
- Informace o dosypání hlíny podél chodníku
- Informaci o čistění dešťové kanalizace
- Informace o deratizaci splaškové kanalizace
- Informaci o stočném
- Informace o odměně našemu zaměstnanci 
Výsledek hlasování: 
Pro: 9, Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 0
Usnesení: PŘIJATO

6/12 ZMČ 24 Kupní smlouva – pozůstalost Fran Směja
Zastupitelstvo městské části
1. schvaluje
Kupní smlouvu- pozůstalost Frani Směji za 45 000Kč
Výsledek hlasování: 
Pro:9, Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se:0 
Usnesení: PŘIJATO

7/12 ZMČ 24 Nákup nových stanů pro obecní akce
Zastupitelstvo městské části
schvaluje
Nákup 2 ks stanů pro obecní akce.

     
Výsledek hlasování: 
Pro:9, Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 0 
Usnesení: PŘIJATO

8/10 ZMČ 24 Nový velitel JSDH Suché Lazce
Zastupitelstvo městské části
Schvaluje:
Odvolání pana Jaromíra Sedláčka z funkce velitele JSDH Suché Lazce 
Výsledek hlasování: 
Pro:9 Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 0 
Usnesení: PŘIJATO
Schvaluje:
Ing Petra Žůrka na funkci velitele JSDH Suché Lazce 
Výsledek hlasování: 
Pro:8 Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 1 
Usnesení: PŘIJATO

9/10      ZMČ 24 Různé
Zastupitelstvo městské části
1. Bere na vědomí
- Informace o osvobození
- Informaci o hlídači školního hřiště
- Informaci o změně otevírací doby obchodu
- Informace o cestě ke Kuřinu
- Informace o budoucích investicích



- Informace o lesoparku na Přerovci
- Informaci o zasazení stromů
- Pozvánka na kulturní léto

Výsledek hlasování: 
Pro: 9 Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 0 
Usnesení: PŘIJATO

Závěr

Mgr. Petr Orieščík Ing. Václav Skuplík 
Starosta MČ Suché Lazce místostarosta MČ Suché Lazce
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